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REVISTA PRESEI 
 

 BNR, punct de vedere FERM după de Dragnea a pus ochii pe rezerva de aur: 'Banca Naţională nu va intra în 
dezbaterea publică. Motivul este unul singur' 
Banca Naţională a României aşteaptă o solicitare de aviz cu privire la proiectul de lege referitor la rezerva de aur, 
iar acesta va fi însoţit de un amplu document de explicaţii şi atunci nu este corect ca voci de la BNR să înceapă să-
şi spună părerea în spaţiul public înainte de a pleca acest document, a declarat pentru AGERPRESAdrian Vasilescu, 
consultant de strategie la Banca Naţională a României (BNR). 
"Banca Naţională nu va intra în dezbaterea publică privind proiectul de lege cu rezerva de aur. Motivul este unul 
singur. Legea Băncii Naţionale spune aşa: sunt cinci atribuţii ale Băncii Naţionale şi articolul 2, punctul 1, litera e 
arată că Banca Naţională printre cele cinci atribuţii administrează rezervele internaţionale ale României. Iar 
articolul 3, punctul 2 zice că orice proiect de act normativ care priveşte domeniile în care Banca Naţională are 
atribuţii va fi adoptat după ce în prealabil s-a solicitat avizul Băncii Naţionale a României. Deci Banca Naţională, 
potrivit legii, aşteaptă o solicitare de aviz. Avizul acesta va fi însoţit de un amplu document de explicaţii şi atunci 
nu este corect, nu este normal, nu este uzual ca voci de la Banca Naţională să înceapă să-şi spună părerea în 
spaţiul public înainte de a pleca acest document de la Banca Naţională care să exprime poziţia Consiliului de 
Administraţie al acestei instituţii", a spus Adrian Vasilescu.  
Preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, şi senatorul PSD Şerban Nicolae au depus miercuri la Senat o 
propunere legislativă care prevede că depozitele de aur constituite de Banca Naţională a României (BNR) în 
străinătate nu pot depăşi 5% din cantitatea totală de aur constituită ca rezervă.  
Proiectul care modifică Legea nr. 312/2004 privind Statutul Băncii Naţionale a României mai prevede că BNR va 
urmări menţinerea rezervelor la un nivel adecvat tranzacţiilor externe ale României şi, dacă există pericolul 
diminuării rezervelor, să prezinte un raport Parlamentului şi Guvernului. 
(Sursa: Agerpres) 
 
Tudorel Toader a anunţat că îi va prezenta, astăzi, premierului un proiect pentru modificarea OUG pe legile 
justiţiei. Ministrul spune că ulterior va trimite propunerea la CSM 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a anunţat că vineri îi va prezenta premierului proiectul de ordonanţă pentru 
modificarea OUG 7/2019 vizând legile justiţiei, cu schimbările convenite cu preşedintele CSM şi asociaţiile, 
respectiv abrogarea articolului 54. 
"Mâine (vineri -n.r.) voi fi în ţară, voi prezenta doamnei prim-ministru proiectul de ordonanţă de urgenţă pe care îl 
voi trimite la Consiliul Superior al Magistraturii pentru consultare şi pentru a emite aviz consultativ. Apoi 
problemele de oportunitate a legiferării se discută la nivelul alianţei de guvernare", a declarat Tudorel Toader, la 
Antena 3. 
Ministrul Justiţiei a anunţat că proiectul de ordonanţă pentru modificarea ordonanţei de urgenţă 7/2019 pe legile 
justiţiei va conţine schimbările convenite luni, la întâlnirea avută de premierul Viorica Dăncilă cu reprezentanţii 
CSM şi membrii asociaţiilor de magistraţi, respectiv abrogarea articolului 54. 
"La Ministerul Justiţiei a fost elaborat OUG pentru modificarea OUG 7/2019, în sensul celor discutate de premer 
cu preşedinta CSM, Asociaţia Magistraţilor din România, UNJR, Asociaţia Procurorilor din România, Inspecţia 
Judiciară şi Secţia specială. La ce se referă modificările? La cele convenite de doamna premier: abrogarea 
articolului 54, articol care în principal prevede acum faptul că judecătorii, alături de procurori, pot deveni 
procurori de rang înalt şi că avizul nu îl mai dă Secţia pentru procurori, ci plenul CSM. Se abrogă deci articolul 54, 
se revine la prevederea anterioară, că doar procurorii pot deveni procurori de rang înalt, că avizul îl va da în 
continuare Secţia de procurori a CSM. În al doilea rând, se rezolvă diferenţele salariale pentru IT-iştii din domeniul 
judiciar" a completat Toader. 
Ordonanţa de urgenţă nr. 7 pentru legile justiţiei a fost criticată atât de secţiile pentru procurori şi judecători din 
cadrul CSM, cât şi de asociaţiile de magistraţi, aceştia reproşând Guvernului că nu au avut timp să consulte actul 
normativ, în condiţiile în care proiectul a fost trimis la Consiliu cu doar o zi înainte de adoptare. Ulterior, ministrul 
Justiţiei a anunţat că aceasta va fi modificată, tot printr-un proiect de ordonanţă de urgenţă. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
https://www.agerpres.ro/


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Cadidatura Codruţei Kovesi. România nu va participa la negocierile Consiliului UE cu PE pentru procurorul-şef 
european 
România nu va face parte din echipa celor trei ambasadori care vor reprezenta Consiliul UE la negocierile cu PE 
pentru numirea şefului Parchetului European, procedura referindu-se la trei state ce vor deţine Preşedinţia 
Rotativă, a declarat un reprezentant al Consiliului pentru MEDIAFAX. 
 “Procesul este stabilit de către Consiliu. Consiliul a definit o ierarhie iniţială a celor trei candidaţi, apoi echipa de 
negociatori care va avea discuţii cu Parlamentul să vadă cum putem reconcilia poziţia celor două instituţii este un 
grup de trei ambasadori din trei ţări, care reprezintă statele ce urmează să deţină Preşedinţia Consiliului UE”, a 
declarat Romain Sadet. 
Când un candidat are aceeaşi naţionalitate ca unul din statele ce îşi delegă un reprezentant la negocieri, 
regulamentul Consiliului UE prevede că următorul stat membru ce va deţine Preşedinţia Rotativă a UE va trimite 
un ambasador în locul celui de dinainte. 
“De aceea a fost luată decizia privind cei trei ambasadori ai statelor care urmează să deţină Preşedinţia Rotativă a 
Consiliului UE: Finlanda, Croaţia şi Portugalia. Germania urma după Croaţia, dar pentru că unul dintre candidaţi 
este cetăţean german, a fost înlocuită de următoarea, şi anume Portugalia. Acestea sunt regulile de procedură 
care au fost agreate de cele 22 de state membre înaintea începerii procesului de alegere a Procurorului-şef 
European”, mai spus reprezentantul Biroului de Presă a Consiliului Uniunii Europene. 
În urma unui vot secret, miercuri, Comisia LIBE a Parlamentului European a selectat-o pe Laura Codruţa Kovesi pe 
primul loc în lista de candidaţi pentru postul de procuror-şef european. Votul a fost: Laura Codruţa Kövesi -26 de 
voturi, Jean-François Bohnert (Franţa) -22 voturi, iar Andrés Ritter (Germania)- 1 vot. 
Kovesi a fost preferată şi în Comisia CONT cu o zi înainte. Laura Codruţa Kovesi a obţinut 12 voturi în Comisia 
CONT din Parlamentul European. Pe locul doi a fost Francois Bohnert- 11 voturi, iar Andres Ritter a primit un vot. 
Următoarele etape vor fi decise în Conferinţa Preşedinţilor din 7 martie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Laura Codruţa Kovesi va fi din nou chemată la audieri la Secţia de investigare a magistraţilor 
Laura Codruţa Kovesi va fi din nou audiată de către Secţia de anchetare a magistraţilor, în dosarul în care fosta 
şefă DNA are calitatea de suspect, faptele anchetate fiind luare de mită, mărturie mincinoasă şi abuz în serviciu, 
au precizat surse apropiate anchetei. 
Surse judiciare au precizat, pentru MEDIAFAX, că Laura Codruţa Kovesi va fi din nou chemată la audieri, de 
procurorii Secţiei de anchetare a magistraţilor, în dosarul în care fosta şefă a DNA are calitatea de suspect. 
Aceleaşi surse au mai subliniat că audierea va avea loc în data de 7 martie. 
Laura Codruţa Kovesi are calitatea de suspect în dosarul privind extrădarea lui Popa, faptele anchetate fiind luare 
de mită, mărturie mincinoasă şi abuz în serviciu. Dosarul a fost deschis în decembrie 2018, ca urmare a unei 
sesizări a lui Sebastian Ghiţă, care spune că i-a dat bani lui Kovesi pentru extrădarea lui Popa. 
Fosta şefă a DNA a formulat în această cauză cereri de recuzare a procurorului de caz, Adina Florea, şi a şefului 
Secţiei de anchetare a magistraţilor, Gheorghe Stan, toate fiind respinse. 
Totodată, Kovesi, alături de alţi doi candidaţi pentru funcţia de şef al Parchetului European au fost audiaţi marţi în 
şedinţa comisiilor LIBE şi CONT din Parlamentul European. 
Laura Codruţa Kovesi a primit cele mai multe voturi în Comisia pentru Control Bugetar (CONT), şi anume 12, faţă 
de Bohnert- 11 voturi, iar Andres Ritter, care a primit un vot. 
În privinţa rezultatelor din Comisia LIBE, Laura Codruţa Kovesi a primit, la fel, cele mai multe voturi, şi anume, 26 
de voturi. 
(Sursa: Mediafax) 

 

 Judecatorii sesizeaza CCR in procesul in care MApN contesta decretul lui Iohannis de numire a sefului Armatei 
Curtea de Apel Bucuresti a sesizat Curtea Constitutionale cu o exceptie de neconstitutionalitate a unui articol din 
Legea 346/2006 de organizare si functionare a MApN, in cadrul procesului in care Ministerul Apararii solicita 
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anularea decretului semnat de presedintele Klaus Iohannis prin care a fost prelungit mandatul sefului Statului 
Major al Apararii, Nicolae Ciuca. 
Magistratul Silviu Gabriel Barbu a ridicat din oficiu aceasta exceptie, facand trimitere la mai multe articole din 
Constitutie privind rolul si atributiile presedintelui, raportul sefului statului cu Guvernul si prevederile privind 
fortele armate si CSAT. 
Este vorba de articolul 39, alineatul 5 din Legea 346/2006: "Seful Statului Major al Apararii este militarul cu rangul 
de conducere cel mai inalt din armata, numit de Presedintele Romaniei, la propunerea ministrului apararii 
nationale, cu avizul prim-ministrului, pentru o perioada de 4 ani, cu posibilitatea de prelungire cu pana la un an. 
In functia de sef al Statului Major al Apararii poate fi numit loctiitorul acestuia sau unul dintre sefii categoriilor de 
forte ale armatei". 
Procesul in acest caz continua, urmatorul termen find stabilit pe 12 martie. 
Decretul lui Klaus Iohannis de prelungire a numirii generalului Nicolae Ciuca a fost suspendat, intr-un alt caz, de 
magistratul Vasile Bicu de la Curtea de Apel Bucuresti. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Lingou urias, cadou pentru Badalau: Pericolele nestiute din noua Lege a minelor, data cu dedicatie si in 
defavoarea romanilor 
Membrii mai multor ONG-uri i-au dus lui Niculae Badalau, la Ministerul Economiei, un lingou simbolic din aur, 
pentru a-i atrage atentia ca promoveaza un proiect de Lege a minelor care va avea un impact devastator asupra 
Romaniei. 
Activisti ai Mining Watch Romania si membri ai comunitatii Declic au adus, joi, la usa Ministerului Economiei mai 
multe decoratiuni de mari dimensiuni care ii infatisau pe Viorica Dancila, pe Darius Valcov si pe Niculae Badalau 
alaturi de un lingou urias de aur. 
Actiunea a fost organizata pentru a atrage atentia asupra pericolelor la care se expun romanii in cazul in care 
proiectul de Lege a minelor - lansat in dezbatare publica pe 20 februarie - va fi adoptat in forma curenta. Iata, pe 
scurt, despre ce este vorba. 
Un proiect de lege care avantajeaza marile companii miniere 
In prezent, in Romania, mineritul se face in baza prevederilor Legii 85/2003. Aceasta lege nu este, insa, foarte 
permisiva, asa ca mari companii ca Gabriel Resources sau Deva Gold nu reusesc sa deschida, in anumite zone, 
mine de metale pretioase care le-ar aduce castiguri uriase. 
Sustinand ca doreste sa inlature anumite blocaje, sa sustina mineritul responsabil si dezvoltarea economica, 
Guvernul Dancila promoveaza acum un nou proiect de Lege a minelor. 
Din pacate, anunta Mining Watch Romania, acest proiect a fost scris doar in interesul companiilor miniere si - 
daca va deveni lege in forma curenta - va avea un impact devastator asupra mediului si le va da peste cap viata 
multor romani. 
Mining Watch Romania: Vom avea oameni expropriati, paduri intregi defrisate si rauri deviate pentru profitul 
companiilor miniere 
Care sunt marile probleme ale proiectului de Lege a minelor a explicat pentru Ziare.com Roxana Pencea Bradatan, 
campaigner la Mining Watch Romania. 
"In primul rand, ni se pare inacceptabila introducerea exploatatiilor de resurse minerale in cadrul proiectelor de 
interes public national, din care momentan fac parte doar proiectele de infrastructura. 
De ce se face acest lucru? Pentru a ajuta companiile miniere, prin inlaturarea unor piedici juridice pe care acestea 
le au, in prezent. Va dau un exemplu. Si la Rosia Montana si la Certej (ambele cu zacaminte de metale pretioase - 
n.red.), companiile au nevoie sa devieze niste cursuri de apa pentru a-si face lacuri de decantare. Or, potrivit 
legislatiei europene, cursurile de apa nu se pot devia decat pentru proiecte de interes public national. 
Daca legislatia se modifica si exploatatiile miniere devin de interes public national, cursurile de apa se vor putea 
devia. 
Apoi, proiectul de lege introduce posibilitatea ca proprietarii de imobile din zonele miniere sa poate fi expropriati. 
Acest lucru este problematic in conditiile in care oamenii ar fi expropriati doar ca o companie sa obtina profit. 
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De asemenea, in prezent, legea prevede ca, in zone cu patrimoniu cultural, unde sunt monumente istorice sau in 
zonele de protectie hidrologica, nu se pot desfasura activitati minere. Proiectul de lege lansat in dezbatare publica 
spune, insa, ca vor putea aparea exceptii", a explicat Roxana Pencea Bradatan. 
Activistul consultat de Ziare.com a mai declarat ca, potrivit noului proiect de lege, o companie miniera ar putea 
da halde de steril in compensatie pentru padurile pe care le va defrisa. 
"In mod normal, potrivit Codului Silvic, daca un privat scoate un hectar din fondul forestier, trebuie sa il substituie 
cu 3 hectare de pasune impadurita. O companie miniera, in schimb, va putea compensa un hectar scos din fondul 
forestier cu un singur hectar. Si acest hectar dat la schimb de compania miniera va putea fi unul de halda de steril! 
Deva Gold nu poate exploata la Certej din cauza ca, pentru a o face, ar trebui mai intai sa poata defrisa 165 de 
hectare de padure. 
Aceasta suprafata este solicitata in instanta pentru reconstitutirea patrimoniului unei obsti satesti. In prezent, 
obstile de acest fel - care au un statut juridic special - pot detine suprafatele de padure, dar nu le pot vinde. 
Or, proiectul de Lege a minelor vine sa introduca o exceptie, astfel incat sa le permita obstilor sa instraineze 
suprafetele de padure catre companii miniere", a mai spus Roxana Pencea Bradatan pentru Ziare.com. 
Potrivit sursei citate, legislatia din Romania nu ar trebui sa permita, fara discernamant, deschiderea de noi mine. 
Motivul: doar tarile sarace si cu politici defectuoase incearca sa-si caute bogatia in subsol. Toate celelalte au 
inteles ca prosperitatea vine din dezvoltarea de activitati economice alternative in fostele zone miniere. 
"In plus, studiile arata ce e mult mai retanbil sa extragi aur din deseuri urbane decat din pamant. Spre exemplu, 
dintr-o tona de deseuri electronice se pot obtine 200 de grame de aur. In schimb, in Romania, dintr-o tona de 
pamant se obtin doar 1-2 grame de aur", a mai spus Roxana Pencea Bradatan. 
Din pacate, nici ministrul Niculae Badalau si nici vreun alt angajat al Ministerului Economiei nu a avut joi timp sa 
se intalneasca cu membrii societatii civile, care au venit sa atraga atentia asupra pericolelor majore la care 
Cabinetul Dancila expune Romania, promovand acest proiect de lege. 
La solicitarea Ziare.com, purtatorul de cuvant al ministerului, Alexandru Macoveiciuc, a declarat ca activistii nu au 
respectat procedura de solicitare a unei audiente, in baza Legii 544/2001. Daca o vor face, pe viitor, reprezentantii 
ministerului au obligatia legala de a le acorda o audienta si de a-i asculta. 
Ministerul Economiei a emis, ulterior, un comunicat de presa prin intermediul caruia Niculae Badalau a anuntat ca 
este deschis la dialog pe tema proiectului de Lege a minelor. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Fiscul elimină lista ruşinii pentru persoanele fizice şi urcă la 500.000 lei limita pentru firme 
Fiscul va elimina lista ruşinii pentru persoanele fizice şi creşte semnificativ sumele pentru care companiile vor 
apărea pe această, arată un proiect de ordin al preşedintelui Agenţiei Naţională de Administrare Fiscală (ANAF), 
proiect care a fost publicat joi. 
„Prin Legea nr. 30/2019 pentru aprobarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 25/2018 privind modificarea şi 
completarea unor acte normative, precum şi pentru aprobarea unor măsuri fiscal-bugetare, au fost modificate şi 
completate cu prevederile art. 157, alin.(2) şi alin.(3), precum şi prevederile art. 162, alin.(1) din Codul de 
procedură fiscală”, reaminteşte referatul de aprobare. 
Această lege este în vigoare din 20 ianuarie 2019, iar OUG nr. 25/2018 a fost publicată în Monitorul Oficial din 29 
martie 2018. 
„Astfel, noutatea adusă prin completarea prevederilor art.157, alin.(2) din Codul de procedură fiscală, constă în 
faptul că, nu sunt considerate obligaţii fiscale restante, obligaţiile fiscale stabilite prin acte administrative fiscale 
contestate potrivit legii şi care sunt garantate conform art. 210 – 211 sau art. 235 din Codul de procedură fiscală. 
De asemenea, alin.(3) al aceluiaşi articol, prevede că, nu se consideră că, un debitor înregistrează obligaţii fiscale 
restante, în situaţia în care, suma obligaţiilor fiscale datorate de acesta este mai mică sau egală cu sumele certe, 
lichide şi exigibile pe care debitorul le are de încasat de la autorităţile contractante”, mai menţionează referatul 
citat, referindu-se la noutăţile introduse de Legea menţionată. 
În plus, Legea nr. 30/2019 modifică dispoziţiile art. 162, alin.(1) din Codul de procedură fiscală, astfel că a 
reglementat „obligativitatea organelor fiscale de a publica pe pagina de internet a A.N.A.F., numai lista debitorilor 
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persoane juridice care înregistrează obligaţii fiscale restante”, eliminându-se astfel de la publicare, lista debitorilor 
persoane fizice care înregistrează obligaţii fiscale restante. 
„În acest context legislativ, este necesară modificarea şi completarea Procedurii de publicare a listelor debitorilor 
care înregistrează obligaţii fiscale restante, precum şi cuantumul acestor obligaţii, aprobată prin Ordinul 
preşedintelui Agenţiei Naţionale de Administrare Fiscală nr. 558/2016, astfel încât să fie asigurată concordanţa cu 
noutăţile legislative mai sus prezentate, sens în care a fost elaborat un proiect de ordin al preşedintelui A.N.A.F. 
De asemenea, noutatea adusă de art.162, alin. (1) din Codul de procedură fiscală a impus şi modificarea 
modelului «Notificare privind obligaţiile fiscale restante», în sensul eliminării transmiterii acestor notificări 
debitorilor persoane fizice care înregistrează obligaţii fiscale restante”, mai arată Referatul de aprobare a 
proiectului de ordin. 
Astfel, noul act normativ arată că nu se consideră că un debitor înregistrează obligaţii fiscale restante în situaţia în 
care suma obligaţiilor fiscale datorate de debitor este mai mică sau egală cu suma de rambursat/restituit pentru 
care există cerere în curs de soluţionare şi cu sumele certe, lichide şi exigibile pe care debitorul le are de încasat 
de la autorităţile contractante. 
În plus, nu fac obiectul publicării obligaţiile fiscale restante menţionate anterior al căror cuantum total este sub 
următoarele plafoane: 500.000 lei, în cazul debitorilor care au calitatea de mare contribuabil; 250.000 lei, în cazul 
debitorilor care au calitatea de contribuabil mijlociu; 100.000 lei, în cazul celorlalte categorii de debitori persoane 
juridice. 
În prezent, actul normativ care este în vigoare din 3 februarie 2016 indică următoarele plafoane: 1.500 lei, în cazul 
debitorilor care au calitatea de mare contribuabil; 1.000 lei, în cazul debitorilor care au calitatea de contribuabil 
mijlociu; 500 lei, în cazul celorlalte categorii de debitori, inclusiv în cazul persoanelor fizice care înregistrează 
obligaţii fiscale restante şi din desfăşurarea de activităţi economice în mod independent sau exercită profesii 
libere; 100 lei, în cazul debitorilor persoane fizice. 
În schimb, noul act normativ abrogă prevederile pentru persoanelor fizice, inclusiv notificarea de către organul 
fiscal căruia îi este arondat. 
„Produsul informatic de întocmire şi transmitere a informaţiilor, precum şi gestiunea acestui produs vor fi 
asigurate de Centrul Naţional pentru Informaţii Financiare. De corectitudinea acestor informaţii care vor fi 
transmise Centrului Naţional pentru Informaţii Financiare în vederea publicării pe site-ul Agenţiei Naţionale de 
Administrare Fiscală răspunde conducătorul organului fiscal central competent în administrarea obligaţiilor fiscale 
restante ale debitorilor ce fac obiectul publicării”, mai arată proiectul de act normativ. 
În prezent, aceste obligaţii de întocmire şi transmitere a informaţiilor, precum şi gestiunea sunt asigurate de 
Direcţia generală de tehnologia informaţiei din cadrul Fiscului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Trei deputați PSD propun: pensie specială mai mare decât salariul actual pentru șoferii parlamentarilor 
Pensiile speciale ale funcţionarilor parlamentari ar putea creşte! În cazul secretarului general al Camerei 
Deputaţilor, suma poate depăşi 16.000 lei. Este cel mai bine plătit funcţionar din Casa Poporului. În plus, unii 
șoferi ai parlamentarilor ar putea ajunge la pensie cu un venit mai mare decât cel din salariu. Ar putea câștiga și 
200 de lei în plus, la pensia de serviciu. Florin Iordache, Şerban Nicolae şi Eugen Nicolicea sunt cei trei social 
democraţi care au propus majorarea. Proiectul lor a trecut deja de Senat, fără dezbatere, pentru că a fost adoptat 
tacit. De unde vor veni banii însă? O necunoscută inclusiv pentru Guvernul României, care nu susţine proiectul. 
În an electoral, funcţionarii din Parlament primesc o veste bună. Vor avea o bătrâneţe mai uşoară, le promite PSD. 
Ei deja primesc pensie specială, doar că aceasta nu creşte în funcţie de majorările aplicate, an de an, la salariul de 
bază. Corecţia a fost făcută printr-un proiect de lege adoptat de Senat: „pensia de serviciu se actualizează cu 
majorarea salariului de bază de care beneficiază funcţionarul public parlamentar, aflat în activitate.” 
Eugen Nicolicea, iniţiatorul legii: „Am solicitat acest lucru pentru că erau dezavantajaţi raportat la alţi funcţionari.” 
Proiectul e acum la Camera Deputaţilor, for decizional. Se vor pronunţa asupra lui aleşii din Comisia pentru Buget-
Finanţe, Drepturile Omului, Administraţie Publică şi Juridică. Apoi Comisia pentru Muncă va vota un raport, ca 
recomandare pentru plen. 
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Nicuşor Halici, preşedintele comisiei juridice din Camera Deputaţilor: „Cred că e o discuţie care trebuie dezbătută, 
vedem care sunt fundamentele, nu ştiu. (Reporter: Nu va îngreuna bugetul?) Păi oricum îl îngreunează şi astăzi.” 
Cel mai bine plătit funcționar din Parlament este Secretarul General. Va primi o pensie specială de 16.000 lei. În 
timp ce un șofer angajat la Camera Deputaților va avea o pensie specială de peste 3.700 lei, în condițiile în care 
astăzi câștigă puțin peste 3.400 lei. 
 
Deputat USR: „Toată lumea care lucrează în Parlamentul României va avea o pensie specială” 
Claudiu Năsui, deputat USR: „Au creat un sistem paralel, doar pentru unele categorii, s-a ajuns la nişte pensii cu 
adevărat nesimţite. Vorbim inclusiv de doamnele liftiere sau de femeia de serviciu, toată lumea care lucrează în 
Parlamentul României va avea o pensie specială. Să nu vă închipuiţi că cei care au pensii speciale contribuie mai 
mult, contribuie la fel ca fiecare dintre noi, cu acelaşi 25% CAS.” 
Opoziţia critică majorările promise de social-democraţi. Îi acuză de populism în an cu două rânduri de alegeri: 
europarlamentare şi prezidenţiale. 
Raluca Turcan, lider de grup al deputaílor PNL: „Ar face ca pensiile să fie mai mari decât salariile celor care 
muncesc pe aceeaşi funcţie. O prostie! Are un scop pur electoral.” 
Nici Guvernul României nu susține proiectul. Executivul atenționează că nu este prevăzuta sursa veniturilor, dar şi 
că măsura propusă este discriminatorie în raport cu alţi funcţionari. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Conducerea Parlamentului a decis demiterea directorului AEP de la departamentul controlului partidelor 
politice. Opoziţia: Este un abuz politic 
Conducerea parlamentului l-a demis pe directorul Departamentului de Control al Finanţării Partidelor Politice din 
cadrul Autoritatii Electorale Permanente. În timp ce opoziția susține că e vorba despre un abuz politic, social-
democrații spun că respectivul director nu îndeplinea condițiile legale pentru a ocupa această funcție. 
Şeful departamentului de control subventii de la Autoritatea Electorală Permanentă a fost destituit după un 
raport al comisiilor juridice. Opoziția este convinsă că totul este o răzbunare și o încercare de intimidare. 
Președintele comisiei juridice din Camera Deputaților respinge acuzațiile și spune că, pur și simplu, respectivul 
director era ilegal în funcție. 
Pe de altă parte, vicepreședintele Autorității Electorale declară că s-au făcut controale la toate partidele, dar în 
cazul PSD acestea au fost suspendate. 
Noul președinte al Autorității Electorale dă asigurări că totul se desfășoară cu respectarea legii. 
În urmă cu două zile, Autoritatea Electorală Permanentă a înaintat către Curtea de Conturi o nouă cerere pentru 
reluarea controlului și în cazul PSD. 
(Sursa:stiri.tvr.ro) 
 

 Petre Daea anunță un proiect GRANDIOS: avem deschise 40 de șantiere. 
Până în anul 2020 vor fi amenajate irigații două milioane de hectare, în prezent fiind 40 de șantiere de amenajare 
a sistemelor de irigații, a anunțat joi, în județul Iași, ministrul Agriculturii Petre Daea, care a adăugat că alte 30 de 
șantiere vor fi deschise. 
”Vom ajunge la 70 de șantiere în sistemul de irigații în toată țara, acolo unde au fost sisteme de irigații iar acum 
sunt într-o anumită stare de degradare şi nu mai au posibilitatea folosirii cu randament convenabil”, a spus 
ministrul. 
Petre Daea s-a deplasat joi, 28 februarie 2019, în județul Iași, pentru a constata stadiul lucrărilor de reabilitare la 
amenajarea de irigaţii Tabăra Trifeşti Sculeni (Sud Soloneț), o investiție în valoare de 28,7 milioane lei, ce 
deservește o suprafață de 4.243 ha. 
Cu această ocazie, ministrul a declarat: ”La anumite obiective de investiții lucrările sunt avansate, termenele de 
punere în funcțiune vor fi respectate, iar în unele cazuri vor fi încheiate lucrările, sau chiar mai devreme. Pentru 
această lucrare se prefigurează ca termenul de punere în funcțiune să fie respectat, vorbim în acest caz de 1 
ianuarie 2020... Guvernul României a aprobat în urmă cu două săptămâni un act normativ prin care vom prelua 
Canalul Siret Bărăgan de la Ministerul Apelor și Pădurilor. Va fi introdus în reproiectare pentru că sunt necesare 
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unele modificări față de gândirea tehnică inițială, în așa fel încât anul acesta să putem face toate documentațiile, 
iar de anul viitor să ne apucăm efectiv de lucrări la canalul acesta magistral, extraordinar de important”. 
În cadrul Stației de bază SPA Soloneţ se vor efectua următoarele lucrări de reabilitare: înlocuirea a 12 agregate de 
pompare, refacerea consolidării de mal de la priza de apă, înlocuirea conductelor de aspirație și a celei de 
refulare, înlocuirea echipamentelor, a instalațiilor hidromecanice și a instalațiilor auxiliare. Vor fi înlocuite, de 
asemenea instalaţiile electrice (sistem de bare și tablou) de la posturile de transformare şi a tablourilor generale 
de distribuție din stație. Stația de repompare SRP 1 va beneficia de îmbunătățiri. 
(Sursa:stiripesirse.ro) 
 

 Fermierii pot depune cererile unice de plată începând de vineri 
Agenţia de Plăţi şi Intervenţie pentru Agricultură (APIA) demarează, vineri, 1 martie, campania de primire a 
cererilor unice de plată pentru anul 2019, ultima zi de depunere fiind 15 mai, a anunţat, luni, instituţia. 
Cererile unice de plată se depun la centrele judeţene APIA în cazul fermierilor care solicită o suprafaţă mai mare 
de 50 de hectare de teren agricol şi la centrele locale APIA în cazul fermierilor care solicită o suprafaţă mai mică 
sau egală cu 50 de hectare de teren agricol, informează APIA într-un comunicat remis AGERPRES.. 
Fermierii vor depune o singură cerere, chiar dacă deţin suprafeţe de teren în diferite localităţi sau judeţe. 
Potrivit sursei citate, arendatorul, concedentul, locatorul şi/sau comodantul nu beneficiază de plăţi pentru terenul 
sau animalele arendate, concesionate, închiriate şi/sau împrumutate spre folosinţă. 
România, în calitate de stat membru al Uniunii Europene, beneficiază de fonduri europene, prin aplicarea 
schemelor de plăţi/măsurilor de sprijin/ajutoarelor naţionale tranzitorii, ca mecanisme de susţinere a 
producătorilor agricoli, respectiv: schema de plată unică pe suprafaţă (SAPS), plata redistributivă, plata pentru 
practici agricole benefice pentru climă şi mediu, plata pentru tinerii fermieri, plata pentru micii fermieri, schema 
de sprijin cuplat în sectorul vegetal şi zootehnic. 
De asemenea, fermierii români primesc subvenţii pentru măsurile compensatorii de dezvoltare rurală: Măsura 10 
- Agromediu şi climă, Măsura 11 - Agricultura ecologică, Măsura 13 - Plăţi pentru zone care se confruntă cu 
constrângeri naturale sau alte constrângeri specifice (PNDR 2014-2020), dar şi ajutoare naţionale tranzitorii (ANT) 
care se acordă în sectorul vegetal şi zootehnic. 
Suma totală alocată României din Fondul European de Garantare Agricolă (FEGA) în 2019 se ridică la 1,94 
miliarde de euro. 
Pentru a utiliza eficient timpul pe care APIA l-a rezervat pentru primirea cererilor în campania 2019, fermierii sunt 
rugaţi să se prezinte la data şi ora la care sunt programaţi conform invitaţiei primite. 
"În ce priveşte numărul de fermieri ce vor fi controlaţi pe teren în anul 2019, având în vedere rezultatele 
controalelor din anul 2018, APIA preconizează o scădere a acestora. Acest număr este variabil şi depinde în mare 
măsură de numărul de scheme solicitate de fermieri şi de riscuri. Precizăm că pe fluxul de selectare la control 
fermierii care au modificări ale cererilor de sprijin faţă de anul anterior pot fi selectaţi la control şi în anul curent 
cu o probabilitate mai mare faţă de cei care nu au modificări ale cererilor unice de plată", precizează 
reprezentanţii APIA. 
Ministrul Agriculturii şi Dezvoltării Rurale, Petre Daea, declara recent că termenul în care se depun cererile, 
respectiv 1 martie - 15 mai, nu se schimbă nici în 2019, iar regula trebuie respectată. 
"În 2017, ca să introducem acea ordine, am spus că închidem obloanele la APIA, în 2018 ca să introducem regula 
şi mai puternic am spus că ferecăm, sudăm uşile. Anul asta spun că suspendăm şi scările la APIA, pentru că până la 
data de 15 mai trebuie să depună cererile pentru a avea subvenţiile la timp", a declarat pe 18 februarie ministrul 
Agriculturii, la Adunarea Generală a Asociaţiei Comunelor din România. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Avocatul Poporului s-a sesizat din oficiu privind situația de la METROREX 
Avocatul Poporului s-a sesizat din oficiu privind situația de la METROREX, prezentată de către presă, legată de 
posibile defecțiuni la materialul rulant și viitoarea instalare a panourilor de siguranță în stații. Sesizarea din oficiu 
vizează posibila încălcare a art. 22 din Constituția României privind dreptul la viață și la integritate fizică și psihică. 
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Avocatul Poporului a luat cunoștință din mass-media de faptul că 15.000 de cetățeni au semnat o petiţie prin care 
solicită instalarea panourilor de siguranță în stațiile de metrou, pentru securizarea peroanelor. Aceste structuri de 
siguranță sunt transparente, din plexiglas sau sticlă securizată și sunt folosite pe peroanele din alte ţări pentru a 
împiedica oamenii să ajungă pe şinele metroului. Pe de altă parte, conform unor relatări din presă, ar fi fost 
semnalate nereguli și în ceea ce privește siguranța călătorilor care folosesc metroul. Potrivit unor publicații, 
„angajații Metrorex descoperă zilnic conductori defecţi, care provoacă scurtcircuite, cablurile electrice cedează 
săptămânal, iar avariile pot pune în pericol mii de vieţi”. Unul dintre angajați a mărturisit că: „Cele mai grave apar 
la bieletele antiroliu. Asta ţine instalaţia electrică. Poate duce şi la deraierea trenului”. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Andronescu: Noua lege a învăţământului va avea un capitol special pentru copiii cu cerinţe speciale/ Temele 
pentru acasă nu se decid în cabinetul ministrului/ Ce spune despre uniforme 
Noua lege a învăţământului va avea un capitol special dedicat copiilor cu cerinţe educaţionale speciale (CES), a 
declarat, joi, la Bistriţa, ministrul Educaţiei, Ecaterina Andronescu. 
Andronescu a spus, într-o conferinţă de presă, că noua lege a învăţământului va avea un capitol special dedicat 
copiilor cu CES. 
Ministrul s-a întâlnit la Bistriţa cu reprezentanţii unei asociaţii care se ocupă cu terapia copiilor cu autism, iar apoi 
a spus că legea învăţământului va trebui să cuprindă un capitol dedicat copiilor cu cerinţe educaţionale speciale. 
„Cred că în viitoarea lege trebuie să avem un capitol special dedicat copiilor cu CES. Va trebui să ne gândim cum 
este mai potrivit ca, ceea ce se cheamă astăzi CJRAE, unităţile acestea conexe să lucreze împreună cu 
Inspectoratul Şcolar în aşa fel încât să nu avem situaţia pe care o avem aici: o şcoală în care sunt 26 de copii cu 
CES şi nu au profesor de sprijin şi avem o şcoală în care avem un copil cu CES şi avem şi consilier şcolar, avem şi 
profesor de sprijin, avem şi logoped. O mai bună distribuţie a resurselor este absolut necesară şi fără îndoială o 
creştere numerică a profesorilor de sprijin pe care trebuie să îi şi pregătim special”, a declarat ministrul Educaţiei. 
Andronescu a aflat de la preşedintele asociaţiei respective că într-o clasă sunt puţini profesori în situaţia de a 
putea adapta programa şcolară la nevoile copiilor cu CES. 
„Va trebui să găsim soluţii să le adaptăm la nivel naţional şi să încercăm să le trimitem în teritoriu cu aceste 
adaptări deja realizate”, a spus ministrul. 
Ministrul Educaţiei a mai spus că vor exista şi examene adaptate pentru elevii cu cerinţe speciale şi că există un 
proiect prin care se vor forma 55.000 de profesori care să lucreze şi cu copiii cu CES. 
Andronescu: Temele pentru acasă nu se decid în cabinetul ministrului, să decidă profesorii 
Temele pentru acasă nu se decid în cabinetul ministrului, spune ministrul Educaţiei, Ecaterina Andronescu, 
potrivit căreia decizia în acest sens aparţine profesorilor, care ştiu ce are nevoie un copil. Ministrul a recunoscut şi 
că programele şcolare sunt extrem de încărcate. 
Ecaterina Andronescu a declarat, joi, într-o conferinţă de presă la Bistriţa, că temele pentru acasă nu se pot 
rezolva din cabinetul ministrului. 
„Eu cred că toate generaţiile făceau teme pentru acasă şi nu cred că temele pentru acasă trebuie să se decidă la 
cabinetul ministrului. (...) Eu aş da autonomie profesorului, el ştie ce trebuie pentru acel copil. Ce putem să facem 
noi, la nivel naţional, este să încercăm să lămurim pe toată lumea că astăzi şcoala nu este singura sursă de 
formare pentru acel copil, că acest copil aflat acum în şcoală are nenumărate surse de informare de la telefon şi 
televizor şi atunci trebuie să esenţializăm programele şcolare. 
În opinia ministrului, trebuie înţeles faptul că elevul trebuie „să mai facă ceva şi acasă”, iar instruirea lui sau 
formarea lui prin şcoală nu se face numai în cele patru ore de şcoală pe zi pentru învăţământul primar şi şase-
şapte ore pentru învăţământul gimnazial. 
Pe de altă parte, Ecaterina Andronescu a recunoscut că programele şcolare sunt prea încărcate şi că trebuie 
modificate, ţinându-se cont şi de vârsta elevilor. 
„Sunt absolut de acord ca asta trebuie să facem şi, recunosc acest lucru, din păcate... M-am uitat peste 
programele care sunt acum în vigoare şi de multe ori am avut senzaţia, citind aceste programe, că cei care au 
elaborat programele au încercat să pună în programe cam cât ştiu domniile lor, la experienţa de profesori pe care 
o au, uitând uneori că elevul căruia îi e dedicată acea programă are o altă vârstă. Faptul că trebuie să revizuim 
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programele rezultă şi din următoarea constatare: dacă un copil pleacă din şcoala românească dintr-o anumită 
clasă la o şcoală din Occident, saltă una sau chiar două clase, ceea ce este încă o dovadă a ceea ce spuneam: că 
programele noastre sunt excesiv de condensate, o să facem această esenţializare”, a spus ministrul Educaţiei. 
Andronescu despre uniforme: Mă gândeam la semne distinctive, nu la uniformizare 
Ministrul Educaţiei, Ecateria Andronescu, a spus, joi, într-o conferinţă de presă la Bistriţa, că a readus în discuţie 
tema uniformelor şcolare deoarece îşi doreşte ca elevii să aibă un semn distinctiv pentru a putea fi recunoscuţi 
mai uşor. 
Andronescu a susţinut că nu vrea o uniformizare, ci găsirea unor elemente de vestimantaţie distincte pentru ca 
elevii să poată fi mai uşor recunoscuţi şi astfel să poată fi crescut gradul de securitate a elevilor şi profesorilor. 
„În 2007 eram în Parlament şi dintr-un caz petrecut similar cu cel petrecut recent în Ploieşti, cu înjunghierea 
profesoarei, m-am apucat şi am făcut Legea 35. Am făcut-o tot din disperarea de a încerca să găsim soluţii care să 
protejeze siguranţa copiilor şi a profesorilor în şcoală. Acum mă întorc la şcoala din Ploieşti: avea doi paznici, doi - 
trei jandarmi patrulau prin faţa şcolii, fiecare elev avea card de intrare în şcoală, exista profesor de serviciu care se 
plimba pe coridoarele şcolii şi totuşi, în aceste condiţii, a fost posibil un asemenea gest pe care doresc să fie 
sancţionat aşa cum se cuvine. Atunci m-am întrebat ce ar fi putut să ne ajute să identificăm intrarea unui intrus în 
şcoala respectivă?! Poate o ţinută care să fie dedicată şcolii respective, nu ştiu dacă uniforma este neapărat 
necesară, o eşarfă, o pălărie ceva, un semn distinctiv, care l-ar ajuta şi pe paznic şi pe profesorul de serviciu să îl 
detecteze pe acel intrus”, a declarat Andronescu. 
Ministrul a afirmat că nu îşi doreşte uniformizarea personalităţilor din şcoli, însă vede că şcolile mari din Europa 
sunt mândre de uniforma pe care o poartă uneori de sute de ani. 
„Dacă şcoala împreună cu părinţii aleg un semn distinctiv, un sacou de o anumită culoare, nu ştiu, ce găsesc ei (...) 
ne-ar fi mai uşor să îi recunoaştem pe intruşi printre elevii şcolii şi mai uşor le-ar fi şi jandarmilor, poliţiei să îi 
protejeze atunci când se află pe stradă”, a adăugat Ecaterina Andronescu. 
În altă ordine de idei, Andronescu a fost întrebată ce se întâmplă cu orele de sport, deoarece statisticile arată că 
elevii români au cele mai puţine ore de sport prinse în programa şcolară. Ministrul a răspuns că lansează un apel 
la adresa profesorilor, să îşi amintească de faptul că spiritul de echipă pe care îl formează sportul este dus de copil 
toată viaţa şi reprezintă un câştig. 
Asociaţiile de elevi din România au afirmat recent despre declaraţia ministrului Educaţiei, Ecaterina Andronescu, 
legată de introducerea uniformelor obligatorii, că măsura ar fi pur demagogică, deoarece nu rezolvă problemele 
cu securitatea şcolilor. 
„Tragem un semnal de alarmă asupra faptului că introducerea uniformelor şcolare este o măsură pur demagogică, 
deoarece ea nu substituie prezenţa unor agenţi de securitate special instruiţi în sensul asigurării siguranţei 
persoanelor din instituţii publice, acestea fiind doar un alt mod de identificare a elevilor, fapt ce se poate realiza şi 
pe baza carnetului de elev. Totodată, conceptul de <uniformă obligatorie> este unul vag, accesul elevilor în şcoală 
neputând fi interzis pe motivul nepurtării uniformei, conform Statutului Elevului", se arăta într-un comunicat de 
presă transmis luni de către Asociaţia Elevilor din Constanţa, în numele a şase asociaţii ale elevilor din Vâlcea, 
Bucureşti, Ilfov, Bacău, Constanţa, Călăraşi şi Maramureş. 
Semnatarii comunicatului spuneau că autorităţile locale au obligaţia de a lua măsuri pentru creşterea siguranţei 
unităţilor de învăţământ, precum şi de a asigura paza clădirilor ce se află în posesia acestora, unităţile de 
învăţământ aflându-se în domeniul public al consiliilor locale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 #Romania2019.eu/Ciamba a afirmat la Geneva angajamentul ferm al României de a promova respectarea 
drepturilor omului 
Ministrul delegat pentru afaceri europene, George Ciamba, a avut joi la Geneva o întrevedere cu înaltul comisar 
pentru drepturile omului al ONU, Michelle Bachelet, în care a afirmat angajamentul ferm al României, în calitate 
de Preşedinţie a Consiliului Uniunii Europene, de a promova respectarea drepturilor omului, de a combate 
discursurile instigatoare la ură, antisemitismul, rasismul şi intoleranţa. 
Potrivit unui comunicat transmis de MAE, George Ciamba i-a transmis lui Michelle Bachelet disponibilitatea cu 
privire la sprijinirea realizării sinergiei între acţiunile înaltului comisar ONU şi reprezentantul special al UE în 
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domeniul drepturilor omului. Ministrul a subliniat angajamentul ferm al României, în calitate de Preşedinţie a 
Consiliului Uniunii Europene, de a promova respectarea drepturilor omului, de a combate discursurile instigatoare 
la ură, antisemitismul, rasismul şi intoleranţa. 
"Oficialul român a punctat faptul că Preşedinţia română face paşi importanţi în combaterea dezinformării, un 
fenomen care duce la propagarea discursurilor instigatoare la ură, la dezbinarea societăţilor pentru atingerea 
unor scopuri neprincipiale, care ar putea afecta democraţiile europene. În cadrul discuţiei, George Ciamba a 
amintit de avansarea demersurilor concrete pentru punerea în aplicare a Planului de Acţiune împotriva 
dezinformării, plan adoptat la finalul anului trecut la nivel UE. Acesta cuprinde patru piloni şi 10 acţiuni, 
consfinţind o reacţie integrată", se arată în comunicat. 
Ministrul George Ciamba a asigurat-o pe Michelle Bachelet de atenţia deosebită pe care Preşedinţia română o 
acordă combaterii antisemitismului. Sondajele recente arată că antisemitismul este în creştere în Europa iar acest 
aspect nu trebuie să ne lase indiferenţi, a subliniat demnitarul român, conform MAE. 
Cu prilejul întrevederii, desfăşurată în marja sesiunii de nivel înalt a Consiliului pentru Drepturile Omului de la 
Geneva, George Ciamba i-a transmis înaltului comisar pentru drepturile omului al ONU invitaţia de a participa la 
Conferinţa privind egalitatea de gen care va avea loc la finalul lunii mai, în Bucureşti, eveniment organizat sub 
patronajul prim-ministrului României.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 #Romania2019.eu/Rezistenţa la antimicrobiene şi infecţiile asociate asistenţei medicale, teme abordate de 
oficiali europeni din domeniul Sănătăţii 
Demnitari şi experţi din domeniul Sănătăţii, reprezentanţi din sectoarele veterinar şi de mediu din statele membre 
ale UE participă, vineri, la conferinţa "Următorii paşi pentru a face UE o regiune de bune practici în combaterea 
rezistenţei antimicrobiene", desfăşurată la Bucureşti în cadrul Preşedinţiei României la Consiliul Uniunii Europene. 
Potrivit unui comunicat al Ministerului Sănătăţii transmis, joi, AGERPRES, dezbaterile se vor concentra pe trei 
obiective importante, care vizează: identificarea acţiunilor pentru îmbunătăţirea prevenţiei şi controlului 
infecţiilor, precum şi optimizarea utilizării antimicrobienelor în medicina umană, veterinară şi în mediu, 
consolidarea implementării Planurilor Naţionale de Acţiune împotriva AMR 'O Singură Sănătate', stabilirea 
mecanismelor, dar şi a modalităţilor de colaborare la nivelul UE pentru încurajarea solidarităţii între state în 
vederea combaterii rezistenţei la antimicrobiene şi limitarea diferenţelor dintre statele membre în acest sector. 
Pe baza rezultatelor conferinţei, va fi propus un set de concluzii ale Consiliului, care vor fi negociate la nivelul 
grupului de lucru Sănătate Publică din cadrul Consiliului UE, menţionează sursa citată. 
"Rezistenţa la antimicrobiene şi infecţiile asociate actului medical reprezintă o temă de interes deosebit pentru 
statele membre, în condiţiile în care în regiunea UE se înregistrează o creştere a rezistenţei antimicrobiene 
datorată utilizării iraţionale a medicamentelor antibiotice. Este şi una dintre temele principale ale României în 
timpul mandatului. Preşedinţia română îşi propune să contribuie la lupta împotriva rezistenţei antimicrobiene şi a 
infecţiilor asociate", se arată în comunicatul MS.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 #Romania2019.eu/ Andronescu: România va continua demersurile pentru crearea Spaţiului European al 
Educaţiei 
Ministrul Ecaterina Andronescu a afirmat la Reuniunea la nivel înalt în domeniul educaţiei şi formării profesionale 
că România va continua demersurile pentru crearea Spaţiului European al Educaţiei, informează un comunicat 
transmis joi de MEN. 
Ministerul Educaţiei Naţionale a organizat, în 27 şi 28 februarie, la Bucureşti, Reuniunea la nivel înalt în domeniul 
educaţiei şi formării profesionale/Meeting of the High Level Group on Education and Training, primul eveniment 
al MEN din calendarul reuniunilor informale derulate în contextul exercitării de România a mandatului la 
Preşedinţia Consiliului Uniunii Europene. 
Cei peste 70 de experţi din statele membre, reprezentanţi ai Comisiei Europene şi ai Secretariatului General al 
Consiliului Uniunii Europene au discutat concluziile şi recomandările formulate de Comitetul european de experţi 
în domeniul educaţiei şi formării profesionale, prezentate în luna ianuarie a acestui an, la Forumul pentru viitorul 
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învăţării. 
"Am apreciat rezultatele muncii depuse de comitetul care a adus în atenţie tipul şi dimensiunea provocărilor 
cărora noi va trebui să le găsim un răspuns, într-un viitor cât mai apropiat. Scăderea demografică, digitalizarea şi 
dezvoltările tehnice, ascensiunea inteligenţei artificiale, migraţia, toţi aceşti factori vor influenţa în viitor imaginea 
societăţii noastre. Magnitudinea acestor provocări necesită o acţiune imediată. Sistemele noastre de educaţie şi 
formare profesională trebuie să ofere un răspuns în ceea ce priveşte gama de competenţe necesare cetăţenilor 
noştri pentru a trăi, munci, a fi activi şi a prospera într-o societate care cunoaşte schimbări profunde. Este 
necesară o evaluare atentă atât a progreselor făcute, cât şi a cadrului strategic actual pentru a identifica 
rezultatele pozitive şi aspectele care pot fi îmbunătăţite", a declarat ministrul Ecaterina Andronescu, citată în 
comunicat. 
În acest scop, Preşedinţia română la Consiliul Uniunii Europene susţine o largă abordare participativă la întregul 
proces de elaborare a viitorului cadru european de cooperare pentru educaţie şi formare după 2020 şi consideră 
că activitatea reuniunii de lucru de la Bucureşti a avut un rol deosebit de important în consolidarea cooperării 
dintre statele membre, subliniază MEN. 
"Ministrul Ecaterina Andronescu a informat, de asemenea, că România va continua demersurile pentru crearea 
Spaţiului European al Educaţiei ca spaţiu de interes comun, în măsură să contribuie la ambiţia de a valorifica şi de 
a răspunde oportunităţilor şi provocărilor apărute", arată sursa citată. 
Pe agenda de lucru a reuniunii au mai fost prevăzute o informare din partea Comisiei Europene cu privire la 
iniţiativele privind crearea Spaţiului European al Educaţiei până în anul 2025 şi două sesiuni plenare dedicate 
inovaţiei digitale şi asigurării calităţii în educaţie.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Consiliul Europei: România trebuie să îmbunătăţească implementarea legilor 
România trebuie să îmbunătăţească implementarea legilor şi să asigure fonduri pentru protejarea drepturilor 
persoanelor cu dizabilităţi şi a lupta împotriva violenţei asupra femeilor, se arată într-un nou raport al Consiliului 
Europei. 
"Există obstacole sistematice care afectează protecţia drepturilor persoanelor cu dizabilităţi în Romania", a 
declarat comisarul pentru drepturile omului, Dunja Mijatović, din cadrul Consiliului Europei. 
Raportul se concentrează asupra drepturilor persoanelor cu dizabilităţi, violenţei asupra femeilor şi reformelor 
asupra justiţiei. 
Comisarul subliniază că, în pofida îmbunătăţirii cadrului legislativ şi politic, extinderea măsurilor necesită 
răspunderea problemelor în protejarea persoanelor cu dizabilităţi. Aceasta îndeamnă autorităţile de la Bucureşti 
să clarifice mandatele instituţiilor responsabile, să consolideze monitorizarea şi să reimpună colaborare cu ONG-
uri. 
"Există o necesitate de a trece de la instituţionalizarea persoanelor cu dizabilităţi la includerea lor în societate. 
Autorităţile trebuie să dezvolte o comunitate bazată pe servicii, să mărească accesul la spaţii publice şi servicii şi 
să promoveze o piaţa de muncă mai inclusivă", afirmă Mijatović. 
Mijatović a mai afirmat că "prevenirea discriminării copiiilor cu dizabilităţi în sistemul educaţiei şi asiurarea 
protecţiei faţă de orice violenţă sau abuz este esenţială". 
Comisarul subliniază de asemenea importanţa menţinerii independenţei justiţiei şi îndeamnă autorităţile române 
să urmeze recomandările Comisiei de la Veneţia şi GRECO. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Reuniune informală a miniștrilor Comunicațiilor din UE la Palatul Parlamentului din Bucureşti 
Miniştrii Comunicaţiilor din Uniunea Europeană se întâlnesc în această dimineaţă la Palatul Parlamentului din 
Bucureşti pentru o reuniune informală. 
Ministrul Comunicatiilor si Societatii Informationale Alexandru Petrescu îi primește vineri pe omologii săi. 
Evenimentul are loc în contexul deţinerii de către ţara noastră a preşedinţiei Consiliului Uniunii Europene. 
Evenimentele vor fi prezidate de către ministrul Comunicațiilor și Societății Informaționale, Alexandru Petrescu. 
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La reuniune informală a miniștrilor în domeniul comunicațiilor (TTE) participă miniștrii telecomunicațiilor din 
statele Uniunii Europene, precum și vicepreședintele Comisiei Europene, comisarul european în domeniul digital, 
Andrus Ansip iar principalele subiecte de discuție vor fi axate pe inteligența artificială și Strategia Pieței Unice 
Digitale post 2020. 
Reuniunea informală are ca obiectiv lansarea unei dezbateri strategice și politice despre viitorul unei Europe 
puternic digitalizate privind formarea Strategiei referitoare la piața unică digitală după 2020 și inteligența 
artificială: maximizarea beneficiilor sale și diminuarea riscurilor potențiale. 
Strategia actuală privind piața unică digitală („Strategia DSM”) a fost prezentată de Comisia Europeană la 6 mai 
2015. Scopul său este de a reduce barierele și de a oferi mai multe oportunități de a face afaceri în întreaga UE 
într-un mod legal, sigur și accesibil, crearea unei piețe unice digitale funcționale și a condițiilor adecvate care 
permit statelor membre, întreprinderilor și cetățenilor să inoveze și să profite de digitalizare. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Guvernul anunta ca Dancila a vorbit la telefon cu Mike Pence: "Cei doi oficiali au exprimat satisfactie" 
Premierul Viorica Dancila anunta, printr-un comunicat de presa, ca a avut joi o convorbire telefonica cu 
vicepresedintele Statelor Unite ale Americii, Mike Pence. 
"Cu acest prilej, cei doi oficiali au exprimat satisfactia pentru relatia bilaterala excelenta si pentru evolutiile 
pozitive inregistrate in cadrul Parteneriatului Strategic dintre cele doua state. 
Premierul Viorica Dancila a transmis multumiri vicepresedintelui Pence pentru sprijinul acordat de SUA 
consolidarii cooperarii bilaterale pe dimensiunea de securitate, dar si in cadrul NATO, mai ales in contextul 
evolutiilor curente din mediul de securitate. Totodata, a accentuat importanta dezvoltarii in continuare a tuturor 
domeniilor acoperite de Parteneriatul Strategic, in special cel economic. 
A reconfirmat importanta acordata de Guvernul Romaniei consolidarii relatiei transatlantice, obiectiv urmarit 
constant de tara noastra. De asemenea, in discutie au mai fost abordate subiecte de actualitate din agenda 
internationala. In vederea aprofundarii relatiei bilaterale si a dialogului politic", arata comunicatul Guvernului. 
Totodata, Dancila i-a transmis lui Pence invitatia oficiala de a vizita Romania, insa nu se precizeaza si ce raspuns a 
primit. 
"Vicepresedintele SUA a transmis aprecieri cu privire la angajamentul Romaniei pentru dezvoltarea relatiei cu 
SUA, remarcand contributiile semnificative ale tarii noastre in plan bilateral si multilateral. Totodata, inaltul oficial 
american a evidentiat importanta acordata de Administratia SUA obiectivelor Parteneriatului Strategic dintre 
Romania si SUA. 
De asemenea, a apreciat modul de gestionare de catre Guvernul Romaniei a presedintiei rotative a Consiliului 
Uniunii Europene", sunt singurele detalii ce ne sunt oferite in legatura cu cele comunicate de Pence. 
UPDATE 21:54 - Ulterior, intr-o interventie la Antena3, Dancila a venit cu precizari ce au fost omise in comunicatul 
oficial: "Dansul (Mike Pence, n.red.) mi-a spus ca are aceasta invitatie pe birou si ca va da curs acestei invitatii. M-
a surprins foarte placut aceasta acceptare a invitatiei". 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Un nou comandament NATO în România. Ce oraș va găzdui 400 de ofiţeri de stat major 
Sibiul devine un punct important pe harta NATO. În centrul ţării, se va deschide un comandament de 3 stele, singurul 
din această parte a Europei care va adăposti 400 de ofiţeri de stat major, din ţările aliate structurii nord-atlantice. 
Comandamentul ar urma să funcţioneze din toamna lui 2021, cel mai probabil, în clădirile deţinute de Ministerul 
Apărării. 
Deschiderea unui comandament militar în această parte a Europei a fost discutată la summit-ul NATO din vara 
trecută de la Bruxelles. 
Cristian Troncota, expert în probleme de securitate: “Nu cred că întâmplător s-a luat Sibiul pentru un astfel de 
centru de comandă NATO, mai ales că este aproape în centrul României. O zonă care este cel mai optim de apărat. 
Avem lanţul Carpaţilor. Acestă zonă este o zonă unde poţi să ţii rezerve strategice, pentru o situaţie de apărare.” 
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Deşi Ministerul Apărării nu a făcut un anunţ oficial, clădirea în care ar urma să funcţioneze comandamentul ar putea 
fi cea în care se afla acum Tribunalul şi Judecătoria Sibiu şi care aparţine armatei. Coincidenţă sau nu, ministerul nu a 
prelungit contractul de utilizare solicitat de cele două instituţii, urmând ca acestea să-şi găsească un alt sediu. 
Cornelia Elena Prundaru, purtătorul de cuvânt al Tribunalului Sibiu: “Ministerul Apărării Naționale a comunicat 
Ministerului Justiției faptul că nu poate da curs acestei solicitări deoarece, în contextul punerii în aplicare a Hotărârii 
Consiliului Suprem de Apărare a Ţării privitoare la înfiinţarea Comandamentului Corpului Multinaţional de Sud Est-
garnizoana Sibiu, amplasamentul/va face obiectul unor lucrări de reabilitare.” 
Nu doar acesta clădire ar putea adăposti comandamentul ci şi alte imobile, în care au funcţionat un centru de limbi 
străine şi o universitate privată. Acum clădirile sunt în reabilitare. 
400 de ofiţeri de stat major din diferite ţări NATO vor începe să lucreze aici din septembrie 2021. 
Cristian Troncota, expert în probleme de securitate: “România se va bucura de un spor de securitate şi trebuie să ne 
gândim şi la avantaje de ordin economic, pentru că prezenţa unor înalţi funcţionar NATO implica şi o serie întreagă 
de investiţii pentru ca aceştia să aibă toate conditile de lucru şi trai, împreună cu familiile lor. Mă gândesc la un 
aeroport militar.” 
Odată cu înfiinţarea Comandamentului de la Sibiu, tot ce înseamnă flancul estic al NATO va fi coordonat de la Sibiu. 
Pe de altă parte, 500 de militari şi tehnica din forţele terestre americane vor sosi la sfârşitul acestei luni la Baza 
Aeriană “Mihail Kogălniceanu” din Constanța, pentru exerciţii privind flancul estic. 
C. Schonebum US Army: “Suntem în gara din România unde descarcăm tancurile pe care doar ce le-am primit. Le 
ducem la baza noastră din România. E o operaţiune care necesită o pregătire atentă.” 
La Mihail Kogălniceanu vor mai sosi elicoptere de tip Chinook, apache şi Black Hawk din cadrul Brigăzii 1 aviaţie de 
luptă.  Piloţii americani vor efectua exerciţii împreună cu militarii din forţele aeriene romane. Potrivit MAPN, aceste 
aplicaţii fac parte din misiunea de asigurare a securităţii flancului estic al NATO în cadrul operaţiunii Atlantic Resolve. 
Militarii americani vor staţiona în România nouă luni. 
(Sursa: stirileprotv.ro) 
 

 România sprijină aderarea Macedoniei de Nord la UE. Mesajul transmis de Dăncilă 
Premierul Viorica Dăncilă a declara, joi, într-o conferinţă de presă susţinută alături de premierul Macedoniei de 
Nord, Zoran Zaev, că i-a transmis acestuia sprijinul României în cadrul negocierilor de aderare la UE, având în 
vedere experienţa relativ recentă a ţării noastre în acest proces. 
„Am reconfirmat omologului meu din Macedonia de Nord susţinerea puternică a României pentru parcursul 
european al ţării sale şi l-am încurajat să continue procesul de reforme pentru a avea argumentele necesare 
adoptării unei decizii privind deschiderea negocierilor de aderare la UE. Am prezentat în cadrul discuţiilor oferta 
de sprijin în cadrul negocierilor de aderare din partea diferitelor instituţii româneşti, având în vedere experienţa 
relativ recentă a României în acest proces”, a afirmat Viorica Dăncilă, într-o conferinţă de presă susţinută joi la 
Guvern, alături de premierul Macedoniei de Nord, Zoran Zaev. 
Premierul român Dăncilă a reafirmat în cadrul discuţiilor cu omologul său angajamentul UE pentru extinderea 
graniţelor sale. 
„Vizita îmi oferă ocazia să reconfirm angajamentului nostru faţă de continuarea procesului de extindere a UE. 
Balcanii de Vest reprezintă o zonă prioritară pentru acţiunea de politică externă a Românei şi în această perioadă, 
când deţinem Preşedinţia Consiliului UE, ne dorim ca toată regiunea să înregistreze progrese pe baza principiului 
meritelor proprii şi îndeplinirii criteriilor de aderare. Abordarea noastră vizează materializarea obiectivelor 
stabilite prin concluziile Consiliului din iunie 2018, ocazie cu care a fost reafirmat angajamentul UE în ceea ce 
priveşte politica de extindere”, a spus şeful Executivului. 
Ea a menţionat că de la ultima întâlnire din iulie 2018 de la Skopje au avut loc schimbări semnificative în ceea ce 
priveşte ratificarea Acordului de la Prespa, semnarea protocolului de aderare la NATO şi schimbarea numelui ţării 
la Macedonia de Nord. 
În ceea ce priveşte semnarea Acordului de la Prespa, Viorica Dăncilă l-a felicitat pe Zoran Zaev pentru „modul 
european de soluţionare a acestui diferend” şi a afirmat că acordul poate constitui o inspiraţie pentru regiune şi 
toată Europa. 
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De asemenea, Dăncilă a declarat că procesul legislativ prin care România ratifică protocolul de aderare al 
Macedoniei de Nord la Alianţă va fi încheiat în perioada imediat următoare. 
„Efectele benefice a acordului de la Prespa s-au materializat deja prin apropierea ţării de NATO şi sperăm că vor 
aduce rezultate şi în ceea ce priveşte parcursul european al ţării. L-am asigurat de întreaga susţinere a României 
pentru ca Macedonia de Nord să devină cel de-al 30-lea stat NATO şi l-am informat că procesul legislativ prin care 
România ratifică protocolul de aderare al Macedoniei de Nord la Alianţă va fi încheiat în perioada imediat 
următoare. În acest sens, proiectul de lege privind ratificarea a fost aprobat de Guvernul României şi a adoptat 
ieri în unanimitate în Camera Deputaţilor”, a afirmat prim-ministrul român. 
La rândul său, omologul macedonean a afirmat că ţara sa lucrează la reforma în mai multe domenii, iar 
Macedonia de Nord este „pe drumul clar al democraţiei”. 
„Înainte de toate, în numele cetăţenilor noştri, permite-ţi-mi să vă mulţumesc pentru ratificarea de ieri a 
protocolului de aderare a Macedoniei de Nord în Camera Deputaţilor a parlamentului românesc şi pentru toată 
susţinerea noastră pentru integrarea în NATO. Astăzi, în baza trecutului construim viitorul. Macedonia de Nord 
este pe drumul atlantic.Vă mulţumim şi pentru că România, pe timpul conducerii Consiliului UE, susţine 
Macedonia de Nord în aspiraţiile sale europene. Fără nicio reţinere voi transmite aşteptările Guvernul şi ţării 
noastre a perspectivei ca din iunie să înceapă negocierile pentru UE şi NATO. (...) Macedonia de Nord este într-o 
reformă importantă. Lucrăm în fiecare zi cu dedicaţie pentru reformă, principii europene şi valori. Am schimbat 
climatul în ţară, am aşezat Republica Macedonia de Nord pentru un drum clar al democraţiei. Am discutat despre 
colaborarea economică şi despre realizarea unui forum de afaceri. Pentru că nu există chestiuni nerezolvate între 
cele două ţări. Vom face aceasta cu un acord între cele două ţări în domeniul educaţiei, tineretului şi sportului şi 
aşteptăm azi ratificarea tratatului de Parlamentul nostru, care se va realiza azi (joi - n.r.). Vă invit să menţineţi 
suportul dumneavoastră, iar toate acestea vi le vom întoarce cu acelaşi lucru”, a spus Zoran Zaev. 
Reprezentanţii permanenţi ai celor 29 de state membre ale Alianţei Nord-Atlantice au semnat pe 6 februarie, la 
sediul NATO din Bruxelles, protocolul de aderare a Republicii Macedonia de Nord la NATO. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Uniunea Europeană va accepta amânarea Brexit doar din motive întemeiate 
Ieşirea Marii Britanii din Uniunea Europeană poate fi amânată, dar doar pe baza unor motive întemeiate, a 
afirmat joi negociatorul-şef al UE, Michael Barnier, citat de site-ul agenţiei Reuters. 
"Dacă va fi făcută o solicitare, liderii europeni vor adresa întrebarea «pentru ce?», iar durata eventualei amânări 
va fi legată de această întrebare", a declarat Michel Barnier după întrevederea cu Sebastian Kurz, cancelarul 
Austriei. 
O amânare de ordin "tehnic" poate dura până la alegerile europarlamentare programate în luna mai, a precizat 
Barnier, explicând că altfel va apărea problema participării Marii Britanii la acest scrutin. 
Premierul Marii Britanii, Theresa May, va propune amânarea scurt timp a ieşirii ţării din Uniunea Europeană în 
cazul în care Camera Comunelor nu va opta pentru aprobarea Acordului sau pentru producerea Brexit fără acord. 
Theresa May a declarat marţi în Camera Comunelor că a înregistrat "progrese bune" în discuţiile cu liderii UE din 
staţiunea egipteană Sharm el-Sheikh. "Ştiu că unii membri ai Camerei Comunelor sunt preocupaţi că timpul se 
scurge, că există o stare de incertitudine pentru companii", a afirmat Theresa May. Premierul a precizat că va 
propune un nou vot parlamentar pe tema Acordului Brexit până pe 12 martie. Dacă textul va fi respins din nou, pe 
13 martie va adresa Camerei Comunelor întrebarea dacă preferă ieşirea Marii Britanii din UE fără niciun acord. 
Uniunea Europeană ar avea disponibilitatea de a aproba o amânare scurtă a ieşirii Marii Britanii din organizaţie 
dacă Guvernul de la Londra va cere acest lucru, au transmis unii oficiali europeni. 
Însă preşedintele Franţei, Emmanuel Macron, a cerut miercuri Marii Britanii să ia o decizie clară privind ieşirea din 
Uniunea Europeană, subliniind că Acordul Brexit nu va fi renegociat şi că discuţiile vor fi prelungite doar dacă 
acest lucru se justifică. "A venit momentul ca britanicii să ia o hotărâre", a declarat Emmanuel Macron, cu mai 
puţin de o lună înainte de ieşirea programată a Marii Britanii din Uniunea Europeană. Liderul de la Paris a subliniat 
că amânarea Brexit se poate face "doar dacă este justificată", reiterând că "Acordul Brexit nu poate fi renegociat". 
Marea Britanie ar urma să iasă din Uniunea Europeană pe 29 martie, dar Guvernul Theresa May speră să obţină 
concesii suplimentare din partea Bruxellesului pentru a putea evita producerea unui Brexit fără acord. Camera 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Comunelor a respins Acordul Brexit negociat de Theresa May cu Bruxellesul şi a votat o serie de amendamente. 
Problema este că noua formă a Acordului care ar fi aprobat de parlamentarii britanici trebuie prezentată şi Uniunii 
Europene, care a avertizat că proiectul de tratat nu va fi renegociat. 
Theresa May vrea renegocierea situaţiei frontierei nord-irlandeze. Acordul pe tema Brexit prevede un statut 
special pentru provincia britanică Irlanda de Nord, în scopul evitării introducerii controalelor la frontiera cu 
Irlanda, stat membru al Uniunii Europene. Prevederea este contestată de numeroşi parlamentari britanici. 
Garanţiile acordate Irlandei de Nord riscă să blocheze Marea Britanie în "serii de negocieri repetate" în următorii 
ani, se arată în raportul guvernamental de evaluare juridică. 
Acordul Brexit elaborat de Guvernul Theresa May şi Bruxelles prevede reciprocitate în privinţa libertăţii de 
circulaţie, o perioadă de tranziţie post-Brexit, menţinerea Marii Britanii în uniunea vamală, un statut special al 
provinciei britanice Irlanda de Nord şi păstrarea aranjamentelor comerciale. Proiectul de acord este contestat de 
numeroşi politicieni britanici. Mai mulţi membri ai Guvernului de la Londra au demisionat ca protest faţă de 
acordul pe tema Brexit negociat cu Uniunea Europeană. 
(Sursa: Mediafax) 
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